



Strasbourg, 30 September 2022

Ref.: JJ9404C
Tr./173-198

NOTIFICATION OF RENEWAL OF RESERVATIONS

State: United Kingdom.

Instrument: Criminal Law Convention on Corruption, opened for signature, in Strasbourg, on 27 January 1999 (ETS No. 173).

Date of entry into force
of the instrument: 1 July 2002 (ETS No. 173).

Date of entry into force
in respect of
the United Kingdom: 1 April 2004.

Reservations: ETS No. 173 Res./Decl. United Kingdom.
Declarations: (See Annex)

Period covered
by the renewal
of the reservations: 3 years from 1 April 2022.

Notification made in accordance with Article 42 of the Convention.

Copy to all member States + Belarus, Kazakhstan, Russian Federation.



CRIMINAL LAW CONVENTION ON CORRUPTION
opened for signature, in Strasbourg, on 27 January 1999

CONVENTION PENALE SUR LA CORRUPTION
ouverte à la signature, à Strasbourg, le 27 janvier 1999

Reservations and Declarations
Réserves et Déclarations

UNITED KINGDOM

Renewal of reservations contained in a letter from the Permanent Representative of the United Kingdom, dated 28 September 2022, registered at the Secretariat General on 29 September 2022 – Or. Engl.

In accordance with Article 38, paragraph 2, of the Convention, the United Kingdom declares it renews wholly the reservations made pursuant to Article 37 of the Convention, for the period of three years set out in Article 38, paragraph 1, of the Convention.

Note by the Secretariat: The reservations read as follows:

"Section 109 of the Anti-terrorism, Crime and Security Act 2001 (and section 69 of the Criminal Justice (Scotland) Act 2003) extend the normal jurisdiction of the United Kingdom courts over any offence of bribery at common law or under the Public Bodies Corrupt Practices Act 1889 or the Prevention of Corruption Act 1906 ("the 1906 Act") to cover offences by United Kingdom nationals which take place outside the United Kingdom. The United Kingdom therefore applies the jurisdictional rule laid down in Article 17, paragraph 1 (b), except that United Kingdom jurisdiction is limited to United Kingdom nationals, and accordingly does not cover public officials or members of domestic public assemblies except where they are United Kingdom nationals. The United Kingdom therefore makes a declaration under Article 17, paragraph 2, that it reserves the right to apply the jurisdictional rule laid down in paragraph 1.b only where the offender is a United Kingdom national. In addition, the United Kingdom makes a declaration under Article 17, paragraph 2 that it reserves the right not to apply the jurisdictional rule laid down in paragraph 1.c at all. Since United Kingdom law places no bar on the extradition of United Kingdom nationals, the United Kingdom does not need to change the law to meet the requirements of Article 17, paragraph 3.

The conduct referred to in Article 12 is covered by United Kingdom law in so far as an agency relationship exists between the person who trades his influence and the person he influences. However not all of the conduct referred to in Article 12 is criminal under United Kingdom law. Accordingly, in accordance with Article 37, paragraph 1, the United Kingdom reserves the right not to establish as a criminal offence all of the conduct referred to in Article 12."

ROYAUME-UNI

Renouvellement de réserves **consigné dans une lettre du Représentant Permanent du Royaume-Uni, datée du 28 septembre 2022, enregistrée au Secrétariat Général le 29 septembre 2022 - Or. angl.**

Conformément à l'article 38, paragraphe 2, de la Convention, le Royaume-Uni déclare qu'il renouvelle les réserves formulées en vertu de l'article 37 de la Convention, intégralement et pour la période de trois ans définie à l'article 38, paragraphe 1, de la Convention.

Note du Secrétariat : Les réserves se lisent comme suit :

« L'article 109 de la loi 2001 sur l'Anti-Terrorisme, le Crime et la Sécurité (et l'article 69 de la loi 2003 sur la Justice répressive [Ecosse]) étend la compétence normale des Tribunaux du Royaume-Uni sur toute infraction de corruption de droit commun ou sous la loi de 1989 sur les pratiques de corruption des organismes publics ou la loi de 1906 sur la Prévention de la corruption (« la loi de 1906 ») pour couvrir les infractions des citoyens du Royaume-Uni qui se passent en dehors du territoire du Royaume-Uni. Le Royaume-Uni applique donc la règle de compétence définie à l'article 17, paragraphe 1 (b), sauf que la juridiction du Royaume-Uni est limitée aux citoyens du Royaume-Uni, et en conséquence ne couvre pas les fonctionnaires ou les membres des assemblées gouvernementales nationales sauf lorsqu'ils sont des citoyens du Royaume-Uni. Le Royaume-Uni fait donc une déclaration au titre de l'article 17, paragraphe 2 qu'il se réserve le droit d'appliquer la règle de compétence définie au paragraphe 1.b uniquement lorsque l'auteur de l'infraction est un citoyen du Royaume-Uni. En outre, le Royaume-Uni fait une déclaration au titre de l'article 17, paragraphe 2 qu'il se réserve le droit de ne pas appliquer du tout la règle de compétence définie au paragraphe 1.c. Etant donné que le Royaume-Uni ne met pas d'obstacle pour l'extradition des citoyens du Royaume-Uni, le Royaume-Uni n'a pas besoin de modifier la loi pour satisfaire aux conditions de l'article 17, paragraphe 3.

Les actes visés à l'article 7 sont largement couverts par l'article 1 de la loi de 1906. La loi de 1906 cependant ne couvre pas le cas où un avantage indu n'est pas donné directement à l'agent mais est donné à une tierce partie. Le Royaume-Uni accepte que cet aspect de la loi nécessite d'être amendé et que le projet de loi sur la corruption publié en 2003 pourrait parvenir à ce changement à l'égard de l'Angleterre, du Pays de Galles et du Nord de l'Irlande. Néanmoins pour le moment une réserve est nécessaire. En conséquence, conformément à l'article 37, paragraphe 1, le Royaume-Uni se réserve le droit de ne pas ériger en infraction pénale tous les actes visés à l'article 7.»